

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲအစီအစဉ်ကို ဒီဗီဘီ သတင်းဌာနက စနေနေ့တိုင်း ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ အထက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ်ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွေ၊ သတင်းဓာတ်ပုံတွေနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
"Are returning Migrants welcome?"
 ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀ ၄၈၈ နဲ့ debate@dvb.noကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတပတ်မှာတော့ "ပြည်ပရောက် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားတွေ ပြန်လာဖို့ အဆင်သင့် ဖြစ်နေပြီလား" ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်နဲ့ ဒီဗီဘီဒီဘီဘီကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာပြည်ဟာ ဒေသတွင်းမှာ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားအရေအတွက် အများဆုံးနိုင်ငံ တခု ဖြစ်ပါတယ်။ အိမ်နီးချင်း ထိုင်း၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူကနေ ဒေသတွင်း တောင်ကိုရီးယား၊ ဂျပန်၊ ဒူဘိုင်း၊ မကာအို စတဲ့အထိ မြန်မာတွေ ခြေဆန့် အလုပ်လုပ်လာတာ ဆယ်စုနှစ်ချီ ရှိနေပါပြီ။

သန်းနဲ့ချီတဲ့ မြန်မာတွေ နိုင်ငံရပ်ခြားမှာ ရေကြည်ရာ မြက်နရာ ပြောင်းရွှေ့ အလုပ်လုပ်ကြရ တဲ့ အဓိက အကြောင်းရင်းတွေက ဆင်းရဲမွဲတေမှု၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း နည်းပါးမှု၊ ကိုယ့်နိုင်ငံ တွင်းက စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းတွေမှာ လုပ်ခလစာနည်းပါးမှု၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း အပါအဝင် မိရိုးဖလာလုပ်ငန်းတွေက အမြတ်အစွန်းနည်းပါးမှုစတဲ့ အကြောင်းကြောင်းတွေကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျန်းမာသန်စွမ်းပြီး အလုပ်လုပ်နိုင်တဲ့ လူဦးရေ သန်းနဲ့ချီဟာ မိမိတိုင်းပြည်ပြင်ပကို ထွက်ခွာသွားတာ ကာယဉာဏအင်အားတွေ ဆုံးရှုံးမှု ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုဖြစ်ရတာ အစိုးရအဆက်ဆက် စီးပွားရေးစီမံခန့်ခွဲမှု မှားယွင်းခဲ့တာ အဓိက ဖြစ်တယ်လို့ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ က ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားဆိုင်ရာ အာဆီယံအစည်းအဝေးတခုမှာ ပြောခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၀ နောက်ပိုင်း မှာ မြန်မာပြည်ရဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး အပြောင်းအလဲတွေကို မြင်နေရပေမယ့် အလုပ်အကိုင်ရဖို့ နိုင်ငံရပ်ခြား ထွက်ခွာသူ အရေအတွက်ဟာ လျော့ကျ မသွားပါဘူး။

၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲနဲ့အတူ တက်လာတဲ့ အစိုးရသက်တမ်း လပိုင်းလေးအတွင်းမှာပဲ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ရဲ့ ပထမဆုံး နိုင်ငံတော်ခရီးစဉ်အဖြစ် ထိုင်းနိုင် ငံကို သွားပြီး မြန်မာအလုပ်သမားတွေနဲ့ တွေ့ဆုံခဲ့တာကို ကြည့်ရင် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားတွေ အ ရေးကို လျစ်လျူမထားဘူးဆိုတာကို ပြသလိုပဲ ရပါတယ်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဟာ အတိုက်အခံ ခေါင်းဆောင်ဘဝ (၂၀၁၂ ခုနှစ်) မှာလည်း ပထမဆုံး နိုင်ငံခြားခရီးစဉ်အဖြစ် ထိုင်းနိုင်ငံကိုသွားပြီး မျှော် လင့်ချက်မဲ့နေတဲ့ မြန်မာရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားတွေကို အားပေးစကား ပြောခဲ့ပါတယ်။

ခရီးစဉ်နှစ်ခုစလုံးမှာ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က တိုင်းတပါးမှာ ဧည့်သည်ဘဝနဲ့ ရုန်းကန်နေ ကြရတဲ့ မြန်မာတွေကို အိမ်ရှင်နိုင်ငံရဲ့ ဥပဒေဘောင်ထဲက အတက်နိုင်ဆုံး အကူအညီပေးသွားမယ့် အကြောင်း ပြောခဲ့ပေမယ့်၊ တခြားနိုင်ငံမှာ ရောက်နေတဲ့ မြန်မာအလုပ်သမားတွေ ကိုယ့်နိုင်ငံဆီ ပြန် လာပြီးတော့ အလုပ်ရနိုင်ဖို့ဆိုတာဟာ မြန်မြန်ဆန်ဆန်ကြီးတော့ မဖြစ်နိုင်သေးပါဘူးလို့ လက်တွေ့ကျ ကျ ပြောခဲ့ပါတယ်။

သတင်းကောင်းတွေကတော့ အစိုးရသစ်လက်ထက်မှာလည်း အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း အသစ်ကို ဖန်တီးပေးနိုင်မယ့် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေအသစ်တွေကို အလျင်အမြန် ပြဌာန်း နိုင် ခဲ့ပါတယ်။ ဥပဒေပုံစံ အနောက်နိုင်ငံတွေက မြန်မာပြည်အပေါ် ချမှတ်ထားတဲ့ စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှု အား

လုံးနှီးပါးကို ရုပ်သိမ်းပေးခဲ့ပါတယ်။ အစိုးရသစ်တက်လာပြီးနောက်ပိုင်း ပထမ ၇ လအတွင်း အထည် ချုပ်ပို့ကုန် အမှာစာတွေ တိုးလာပါတယ်။

သတင်းဆိုးကတော့ မြန်မာပြည်ဟာ စီးပွားရေး လုပ်ကိုင်ရ ခက်ခဲတဲ့နိုင်ငံတွေ စာရင်းမှာ ဆက်ရှိနေတုန်းပါပဲ။ လျှပ်စစ်ဓါး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ဆိပ်ကမ်းတို့လို့ အခြေခံအဆောက်အအုံ ကဏ္ဍပိုင်းမှာ မပြည့်စုံသေးပါဘူး။ ဘဏ္ဍာနှစ်ရဲ့ ၈ လအတွင်း နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပမာဏဟာ ပြီးခဲ့ တဲ့ ဘဏ္ဍာနှစ်ကာလထက် ဒေါ်လာ သန်းတစ်ထောင်ကျော် လျော့ကျခဲ့ပါတယ်။

လက်ရှိ ပြည်တွင်းက အလုပ်သမားတွေရဲ့ အခြေအနေကလည်း အားတက်စရာ မရှိပါဘူး။ အနိမ့်ဆုံးလုပ်အားခ ၃၆၀၀ ကျပ်ကို တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ထားပေမယ့် အလုပ်ရှင်နဲ့ အလုပ်သမား နှစ်ဦး နှစ်ဖက် ကျေနပ်တဲ့ အနေအထားမျိုး မဟုတ်ပါဘူး။ အလုပ်ရှင်တွေဘက်က အလုပ်သမားတွေ ကျွမ်း ကျင်မှု နည်းပါးတာနဲ့ အားထုတ်မှု နည်းပါးတာကို အပြစ်တင်ကြသလို၊ အလုပ်သမားတွေဘက်က လည်း ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ သဘောတူထားတဲ့ အနိမ့်ဆုံးလုပ်ခက ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုနဲ့ မကာမိဘူးလို့ ဆိုကြပါတယ်။ ထိုင်းနိုင်ငံမှာ သတ်မှတ်ထားတဲ့ အခြေခံလုပ်ခ (ဘတ် ၃၀၀) ရဲ့ သုံးပုံတစ်ပုံ ဝန်းကျင်ပဲ ရှိပါတယ်။

ဒီလို နောက်ခံကားချပ်မှာ ပြည်ပရောက်နေတဲ့ မြန်မာအလုပ်သမားတွေ ပြည်တော်ပြန်ခရီး ဟာ ဘယ်လောက် ဝေးနေသေးလဲ၊ မပြန်နိုင်သေးခင် သူတို့လက်ရှိ ကြုံနေရတဲ့ အခက်အခဲတွေကို ဘယ်လို ကူညီနိုင်မလဲ၊ သူတို့ အိမ်ပြန်နိုင်ဖို့ မြန်မာပြည်မှာ ဘယ်လို အခြေအနေတွေ လိုအပ်မလဲ စတဲ့ ကိစ္စတွေကို ရှုထောင့်ပေါင်းစုံကနေ ဆွေးနွေးကြမှာပါ။

သူတို့အမြင်

"ကျွန်မတို့ရဲ့ တာဝန်ဟာ ကျွန်မတို့ရဲ့ အလုပ်သမားတွေ ကိုယ့်နိုင်ငံကို ပြန်လာချင်တဲ့ အခါကျလို့ရှိရင် လုံလုံခြုံခြုံ စိတ်ချလက်ချနဲ့ ပြန်လာနိုင်အောင် လုပ်ပေးရမယ်လို့ ကျွန်မတို့ နားလည် ပါတယ်။ လွယ်မယ်လို့ ကျွန်မတို့ မပြောပါဘူး။ ဒီကိစ္စကို ကျွန်မ မျက်မြေမပြတ် အမြဲပဲ ကြည့်နေ ခဲ့ပါတယ်။ အောင်မြင်အောင် လုပ်သွားပေးမှာပါ။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာ ဟာ တကယ်တော့ ကျွန်မတို့ ပြည်သူပြည်သားတွေ၊ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားတွေရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာပေါ်မှာ မူ တည်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံသားတွေဟာ ကမ္ဘာ့ဘယ်အရပ်မှာဖြစ်ဖြစ် ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ မနေနိုင် တော့ရင် ကျွန်မတို့ နိုင်ငံဟာ သိက္ခာရှိမယ်လို့ ဘယ်လိုမှ ပြောနိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။"

(ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်)